
Zápis č. 04/(24-27) 299 
z řádného zasedání Akademického senátu FCH VUT 

konaného 25. června 2024, 14:00 hodin 
v zasedací místnosti děkanátu FCH VUT, Purkyňova 464/118 – E519 

 
Přítomni: Cigánek, Diviš, Kalina L., Kalina M., Kouřilová, Krouská, Obruča, Pořízka, Přibyl, 

Přikryl, Řeháková, Švec, Vespalec. 
Omluveni:    Fanglová, Sedláček. 
Hosté:    Dzik, Hladík, Smilek, Vala, Vašinová Galiová, Veselý. 

Program: 
1. Zahájení zasedání 
2. Informace od vedení FCH VUT 
3. Návrh rozpočtu FCH VUT pro kalendářní rok 2024 
4. Pravidla pro organizaci studia na FCH VUT 
5. Různé 
 
AD 1) Zahájení zasedání 
Předseda AS FCH přivítal přítomné a zahájil zasedání. Dotázal se, zda k navrženému programu, 
který byl zaslán členům AS FCH elektronicky, někdo má připomínky. Nikdo se s připomínkami 
nepřihlásil; proběhlo hlasování o navrženém programu: 
Hlasování:  
 Pro:   13 
 Proti:   0 
 Zdržel se:  0 
Program dnešního zasedání AS FCH bude probíhat dle zaslaného programu. 
 
Zápis z minulého zasedání (č. 298) byl členům Akademického senátu zaslán, ale ještě běží lhůta 
pro připomínkové řízení; schvalován tedy bude na příštím zasedání. 
Na minulém zasedání nebyl schválen zápis ze zasedání č. 297. Drobné opravy typografického 
charakteru byly provedeny; věcné připomínky nikdo nemá. 
Hlasování:  
 Pro:   13 
 Proti:   0 
 Zdržel se:  0 
Zápis ze zasedání č. 297 byl schválen. 
 
AD 2) Informace od vedení FCH VUT 
Děkan FCH, prof. Veselý: 
• Rekonstrukce podlahy ve 3. NP poběží dle harmonogramu, který byl Akademickému senátu 

prezentován minule a který byl také oznámen zaměstnancům mailem; v současné době probíhá 
příprava prostoru – vystěhování skříněk, dále budou zalepeny vchodové dveře do laboratoří. 
Stavební firma zatím odstranila na několika místech dlažbu, aby provedla několik sond, ale bourací 
práce začnou až 29. 6., jak bylo dohodnuto.  

Dr. Přikryl: Bude se považovat jako stavební prostor i spodní část laboratorního traktu, tedy 
laboratoře ve 2. NP, resp. lze tam případně vstoupit? Odpověď: Ano, jedná se o prostor stavby; 
vstoupit se tedy výjimečně může, ale vždy pouze po dohodě s Ing. Toufarem a stavbyvedoucím.   
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Prof. Obruča: Kdo a kdy určí, zda laboratoře ve 2. NP budou zpřístupněny 15. nebo 25. 7.? Je to 
docela velký rozdíl. Odpověď: Záleží na tom, jaký bude podklad pod dlažbou. Kontrolní dny stavby 
budou probíhat každý týden; jakmile bude znám termín, vedení jej bude komunikovat dále. 

• Připomínka, že dnes se koná setkání při příležitosti ukončení akademického roku; za fakultou, 
15:00 hodin. 

• Na dnešním kolegiu rektora se podrobně projednával dodatečný příspěvek z kohezního fondu. 
Informuje Ing. Hladík: Po poměrně rozsáhlé debatě bylo dohodnuto, že VUT se o tyto prostředky 
přihlásí (cca 50 mil. Kč); problém je v tom, že ze strany MŠMT se v průběhu času nepříznivě měnily 
podmínky a definice cílů a účelů je dosti nejednoznačná. 

Nakonec z diskuze vyplynul závěr, že cca poloviny prostředků bude použita na navýšení tarifů i 
definovaných skupin, dále k plošnému navýšení tarifů o 5 % od října 2024 (původní plánované 
navýšení bylo od ledna 2025). 

Druhá polovina bude využita některými fakultami na provedení organizačních změn (tedy 
vyplacení odstupného).  

Fakulty chemické se týká pouze první část, která bude činit cca 1,5 mil. Kč (plošné navýšení tarifů 
o 5 %). Znamená to ovšem navýšení této položky v rozpočtu cca o 6 mil. Kč (hrubý odhad). 

 
AD 3) Návrh rozpočtu FCH VUT pro kalendářní rok 2024 
Dokument byl projednán na minulém zasedání AS FCH. Nikdo nemá další dotazy, komentáře 
ani připomínky. Proběhlo hlasování: 
Hlasování:  
 Pro:   13 
 Proti:   0 
 Zdržel se:  0 
Akademický senát FCH VUT schválil rozpočet pro FCH VUT pro kalendářní rok 2024. 
 
AD 4) Návrh směrnice – Pravidla pro organizaci studia na FCH. 
Předseda AS FCH VUT požádal o představení dokumentu a předal slovo vedení FCH. 
Proděkanka Vašinová Galiová: Ke změně směrnice jsme přistoupili na základě diskuzí 
v loňském roce a rovněž z důvodu aktualizace nadřazeného dokumentu. Současně ale víme, 
že nadřazený dokument bude podroben některým změnám, proto jsou v projednávaném 
dokumentu nyní zahrnuty pouze ty změny, které jsou podstatné pro nadcházející akademický 
rok. 
Nejdůležitější změny v bakalářském a navazujícím studiu: Přihlášky budou pouze do studijního 
programu, zatímco přihlašování na specializaci bude řízeno rozhodnutím děkana; dále změna 
požadavku na minimální počet kreditů pro postup do dalšího semestru tak, aby pro všechny 
studijní programy v prvním ročníku platilo pravidlo, že je třeba složit zkoušku z alespoň 
matematiky nebo chemie. 
Nejdůležitější změny v doktorském studiu představil dr. Smilek: Zahrnutí dohody školitele a 
doktoranda pro výkon studia mimo pracoviště FCH, povinnost ústní prezentace pokroku ve 
své dizertační práci na konferenci v angličtině, povinnost absolvování zahraniční stáže 
v rozsahu alespoň 2 měsíců, povinnost doktoranda referovat o svém studiu na školicím 
pracovišti a před oborovou radou a ustanovení o tom, že žádný z oponentů dizertační práce 
nesmí mít pracovní poměr na FCH.  
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Následně byly diskutovány veškeré připomínky členů Akademického senátu tak, jak je uloženo 
na sharepointu; dotazy byly zodpovězeny; formulační a typografické nepřesnosti budou 
opraveny.  
Nikdo z přítomných nepoložil žádné další dotazy. 
Akademický senát FCH VUT projednal návrh směrnice Pravidla pro organizaci studia na FCH 
VUT. 
Jelikož toto je poslední dokument, který je projednaný a není schválen a v nadcházejícím 
období budou členové AS čerpat dovolenou, nabízí se možnost schválit dokument formou per 
rollam prostřednictvím MS FORMS s lhůtou do konce července. Nikdo nemá připomínky. 
Hlasování:  
 Pro:   13 
 Proti:   0 
 Zdržel se:  0 
Akademický senát FCH VUT schválil formu hlasování per rollam pro směrnici děkana Pravidla 
pro organizaci studia na FCH VUT. 
 
AD 5) Různé 
Doc. Diviš 

• Stanovení termínu příštího zasedání AS: Návrh 24. 9. 2024 ve 14:30 hodin. 
Hlasování:  
 Pro:   13 
 Proti:   0 
 Zdržel se:  0 
Příští zasedání AS FCH VUT proběhne 24. 9. ve 14:30 hodin. 

Dr. Krouská 
• Tlumočí dotaz prof. Pekaře, zda je na sharepointu finální verze rozpočtu. Odpověď: 

Ano, toto je verze, která byla Akademickým senátem schválena. 
• Děkuje za přestěhování dřevěných skulptur. 

Dr. Kalina M. 
• Na minulém zasedání bylo oznámeno, že od 1. 9. 2024 bude parkování v areálu možné 

pouze pro zaměstnance; přimlouvá se za to, aby bylo parkování umožněno i 
doktorandům. Odpověď: Doktorandi, kteří mají i pracovní poměr, mají vjezd a 
parkování povoleno automaticky; pro ostatní bude parkování umožněno, pokud se 
podaří vymyslet algoritmus, na jehož základě by takový člověk byl identifikován. 

Proděkan, prof. Vala 
• Připomíná, že akademickým pracovníkům byla odeslána pozvánka na přednášku 

týkající se moodlu. Nyní připojuje i osobní pozvání; vysvětlil důležitost této přednášky, 
na níž budou navazovat i semináře. 

Proděkanka Vašinová Galiová 
• Požádala o kontrolu adresáře skupiny, která má přístup k dokumentům na 

sharepointu; stává se, že k některým dokumentům se nedostane. 
Předseda AS FCH přislíbil kontrolu a případnou aktualizaci adresáře. Počítá se s tím, že 
přístup by měli mít kromě členů Akademického senátu i členové kolegia děkana. 
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Nikdo neměl žádné další příspěvky do diskuze; předseda AS FCH VUT připomněl termín 
příštího zasedání: 24. 9. 2024 ve 14:30 hodin. Poděkoval všem za účast a ukončil zasedání.  
 
Brno, 26. 6. 2024 
Zapsala: Mgr. Ilona Pipková  
 
 
..................................... ..…………………………………………. 
   Ing. Jiří Přibyl       prof. Ing. Stanislav Obruča, Ph.D. 
 Předseda SK AS FCH            Předseda KAP AS FCH  

………………..……………………. 
doc. Ing. Pavel Diviš, Ph.D. 

Předseda AS FCH 
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